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Side 2 

Spørgsmål nr. 114 

(alm. del), egnsteater 

Skrivelse af 19. juni 2007 

 

Svar til Folketingets Kulturudvalg fra kulturministeren. 

 

Spørgsmål: 

 

"Ministeren bedes kommentere vedlagte artikel i Politiken den 19. juni 2007: ”Drama-

tisk mindre støtte til egnsteatre” og herunder redegøre for, om regeringen er indstillet 

på at udvide den økonomiske ramme til egnsteaterordningen, således at den statslige 

refusion fastholdes på 50 pct." 

 

Svar:  

Jeg må fastholde, som jeg også er citeret for i ovennævnte artikel, at det endnu er for 

tidligt at udtale sig mere præcist om refusionsprocenten for 2008. Samtidig må jeg også 

fastholde, som det også fremgår af artiklen, at der faktisk blev tilført ganske anseelige 

midler til området med aftalen om egnsteater mellem regeringen og Dansk Folkeparti. 

Staten giver i år betydeligt flere penge til egnsteater end nogensinde før, og der vil i 

2008 ske en yderligere stigning i bevillingen. 

 

Jeg må også fastholde, at jeg ikke er indstillet på at garantere en refusionsprocent på 

50. Jeg tillægger egnsteaterordningen en særdeles høj prioritet, men som jeg flere gange 

har redegjort for i forbindelse med den nye ordning, så mener jeg, at den automatik, 

som lå i garantien om en refusionsprocent på 50, var uholdbar. Midlerne til egnsteater-

ordningen kommer nu engang ikke ud af den blå luft, men må prioriteres fra andre 

kulturområder. Derfor kan jeg ikke udstede garantier for, at refusionsprocenten forbli-

ver 50 uanset antallet af egnsteatre. Det ville være helt useriøst. 

 

Jeg skal dog understrege, at jeg naturligvis følger udviklingen nøje, og at jeg har noteret 

mig den bekymring, som der bliver givet udtryk for i den nævnte artikel. 

  


